
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 257 (Alm. del), som Sundhedsudvalget 

har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse den 4. marts 

2008. 
 

Spørgsmål 257: 
"Hvad har ministeren tænkt sig at gøre ved, at man i Region Syddanmark har op-

hævet alle aftaler, så patienter skal vente op imod et år for at blive opereret for grå 

stær?" 

 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Svar: 
Jeg vil gerne slå fast, at jeg ikke finder det acceptabelt, at patienter skal vente op til 

et år på at blive opereret for grå stær. Det er regionernes ansvar at levere den nød-

vendige behandling til patienterne uden unødvendige forsinkelser og ventetider. 

 

Jeg kan samtidig henvise til min besvarelse af SUU. alm. del spørgsmål 256. Det 

fremgår heraf, at både Danske Regioner og de private øjenlæger er interesserede i 

at finde en løsning på problemet. Jeg forventer derfor, at der snarest muligt etable-

res en aftale om behandling af grå stær inden for det udvidede frie sygehusvalg.  
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